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همانند دیگر شغل ها، بازنشستگی در فوتبال  هم وجود دارد اما سن آن متفاوت 
است. برخی ها خیلی زود و برخی ها خیلی دیر از بازی کردن بازنشسته می شوند. 
در این بین بعضی ها پس از بازنشستگی در کسوت مربی روی نیمکت می نشینند 
و در قالبی دیگر به رقابت ها بر می گردند. وحید شمســایی از جمله ستاره های 
فراموش ناشدنی فوتسال کشورمان است که در سن 40 سالگی هم حرف هایی 

برای گفتن دارد. آیا او از فوتسال خداحافظی می کند؟!

اپیزود اول
وحید شمسایی  فروردین ماه گذشته برای دومین سال پیاپی قهرمانی در لیگ 
را تجربه کرد. او در 40 سالگی ۱۹ گل به ثمر رساند و موثرترین مهره تاسیسات 
دریایی در راه قهرمانی بود. شمســایی که پرافتخارترین چهره فوتســالی تاریخ 
این رشــته در آســیا به حســاب می آید حالا در عرصه مربیگری می خواهد راه 
دوران بازیگری خود را ادامه دهد. شمسایی البته حتی در 40 سالگی هم برای 
خداحافظی از میادین دچار تردید است. وی در مورد قهرمانی در سن 40 سالگی 
گفت: آنقدر گفتنند که 40 سالت شده که آخر چشمم زدند و مصدوم شدم. من 
امسال خیلی بهتر از پارسال بودم. وقتی بازی های خودم را آنالیز کردم دیدم که 
امسال آماده تر شدم ولی این اواخر آنقدر گفتند که چشم خوردم و مصدوم شدم. 
واقعیت این اســت که بعد از قهرمانی دبیری می خواســتم خداحافظی کنم اما 
گفتم بعد از جام باشگاه های آســیا این کار را کنم که بیماری همسرم اجازه این 
کار را نداد.اما راز ماندگاری از دید شمسایی چیست؟ او در این خصوص گفت:  
معتقدم که باید برای زندگی برنامه داشت. من در گذشته خیلی خوب تمرین کرده 
بودم تا در این ســال ها حاصل آن تمرینات را استفاده کنم. خوب تمرین کردن 
و سالم زندگی کردن در کنار تفکرات حرفه ای داشتن باعث می شود که در این 
سطح باقی بمانید. به نظرم بازی کردن به سن و سال ربطی ندارد. شما اگر واقعا 
می خواهید به جایی برسید باید از خیلی لذایذ زندگی بگذرید. البته خیلی راحت 
می توانید هر کاری کنید و از شرایط استفاده لازم را کنید. ولی برای پیشرفت بابد 
قید خیلی چیزها را بزنید. من از سال ۷۸ تا به امروز نه نوشابه خورده ام و نه برنج. 
برای اینکه وزنم بالا نرود و آمادگی خودم را حفظ کنم اینطوری زندگی کرده ام. 
حالا البته 40 ســاله شــدم و دیگر آب هم می خورم روی وزنم تاثیر می گذارد و 
چربی بدنم اضافه می شــود. حالا دیگر خیلی چیزها ناخواســته هستند. دیگر 
میوه هم می خورم روی وزنم تاثیر می گذارد. شمسایی در پاسخ به اینکه  همچنان 
می خواهید به بازی کردن ادامه بدهید؟ پاسخ داد: نمی دانم. واقعا هیچ چیزی 
مشخص نیست. باید ببینم وضعیت پایم چطور می شــود. اگر بتوانم بمانم که 

این کار را می کنم.

اپیزود دوم
اول اردیبهشــت ماه سال جاری امیر شمسایی در گفتگو با مهر، درباره اینکه آیا 
وحید شمسایی امسال هم همانند سال گذشته همزمان بازی و مربیگری خواهد 
کرد یا خیر؟، تاکید کرد: وحید الان در آســتانه 40 سالگی است ولی او واقعا دو 
برابر بازیکنان جوان تمرین می کند و جوان ها هم جلوی او کم می آورند. مربی 
تیم فوتسال تاسیسات دریایی با بیان اینکه وحید فعلا فیزیوتراپی می کند، گفت: 
او زندگی سالم و حرفه ای داشته و به نظرم سن و سال اصلا ملاک مناسبی برای 
بازی کردن نیســت. هرچند فکر می کنم امسال، سال آخر بازی وحید باشد که 

می خواهد با قهرمانی در لیگ و آسیا با افتخار بازی کردن را کنار بگذارد.

بهترین بازیکن آسیا
در حالي بحث خداحافظي وحید شمسایي مطرح مي شود که وي چندي پیش 
بازهم بهترین بازیکن فوتســال آسیا شد. ستاره فوتسال ایران که 40 سالگي را 
رد کرده در گفت وگویي کوتاه با ورزش سه، درباره این عنوان گفت: خدا را شکر 
مي گویم بابت لطفي که به من داشــته و ایــن را باید همین ابتدا بگویم که وحید 
شمسایي دوست دارد همیشه بهترین باشد. همیشه بهترین جایزه و عناوین را 
به خود اختصاص دهد و هیچ وقت از کســب عنوان برترین سیر نمي شوم. وي 

ادامه داد: 40 سالگي را پشت سر گذاشته ام و هیچ وقت برایم سن و سال 
مطرح نبوده و همیشه دنبال بهترین ها بوده ام. همین جا، 

جا دارد ایــن عنوان را نیز به خانواده بزرگ تاسیســات 
دریایــي و آقاي دکتــر منوچهري تبریــك بگویم و 

تبریك ویژه اي هم به مردم خوب کشــورم که 
طي این سال ها همیشه حامي بزرگي براي 

من بوده اند. شمســایي که از دریافت این 
عنوان براي ششــمین بار خوشــنود بود 
در پایان گفت: تاکنون 5بار این عنوان 
را دریافت کرده بودم و 2 بار در مراســم 
حاضر بــودم و 3 بار دیگر هم برایم آن را 

آورده اند و اکنون ششــمین بار است که 
کســب کرده ام. خوشــحالم بابت اعتبار و 

افتخاري که براي کشــورم کسب کردم و آن 
را تقدیم مردم عزیز کشورم مي کنم. 

شمسایي با قدرداني از کادرپزشکي که پیش از مسابقات آسیایي او را تحت مداوا 
قرار داده بودند گفت: جا دارد اینجا تشکر ویژه اي از کادرپزشکي اي داشته باشم 
که تلاش زیادي براي آماده ســازي من پیش از بازي هاي آسیایي داشتند. من 
با پي سي ال پاره در مسابقات آســیایي در مسابقات حاضر شدم و دکتر نوروزي 
و خانم محمدي کمك زیادي کردند تا براي این مســابقات آماده شوم و با تمام 
وجود زحمت کشــیدند و همه این چیزها دست به دست هم دادند تا این عنوان 

را کسب کنم و جا دارد تشکر ویژه اي از آنها کنم.
شمســایی اما یک روز قبل از هفته پایانی مسابقات 
لیگ برتر فوتســال بازهــم از جواب 
زمــان  بــه  دادن  یــح  صر
خداحافظی اش امتناع کرد.  
در مــورد خداحافظی اش 
از فوتســال بعــد از لیگ 
برتر گفت: »من حدود 
50 روز مصــدوم بودم 
که ایــن مصدومیت از 
نظــر جســمی ضربه 
شــدیدی به مــن وارد 
کــرد. در حــال حاضر 
تمــام تمرکــزم را بــرای 
بــازی گذاشــتم و بعد از 
اتمــام مســابقات لیگ 
تصمیم نهایی را در مورد 
خداحافظی  ام از فوتسال 

می گیرم.«

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

سوشا مکانی یک روز پس از 
آزادی در تمرین پرسپولیس 
حاضر شد.

تیتر دو

مظلومی: از حضور تیموریان 
استقبال می کنیم

پرویز مظلومی پیش از آغاز تمرین روز دوشنبه تیمش 
در جمع خبرنگاران گفت: ســه، چهار روز اســت که 
تمرین هایمان را در دو نوبت برگزار می کنیم و شروع 
کارمان روی مســائل بدنی است. در حال حاضر دو، 
سه بازیکن مصدوم داریم که تلاش می شود به شرایط 
بازی برسند و سه بازیکن هم در تیم امید داریم که در 
کنار ما نیســتند. ما تلاش می کنیم تا روند صعودی 

خود را در نیم فصل دوم هم ادامه دهیم.
وی در پاســخ به ســوالی درباره آندرانیک تیموریان 
گفت: آندو بازیکن ماست یعنی استقلالی است و ما 
مشکلی با او نداریم. اگر مشکلی نباشد، ما از حضور 
او اســتقبال می کنیم. او بازیکن بســیار متعصبی به 
استقلال اســت. البته ما بازیکنان دیگری را هم در 
نظر داشتیم مثل رحمانی و شجاعیان که نتوانستیم 

آن ها را جذب کنیم.
سرمربی استقلال در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا 
تیمش به دنبال جذب رســول نویدکیا است تصریح 
کرد:  دوست داریم این بازیکن به جمع ما اضافه شود. 
امیدوارم مسئولان سپاهان اجازه دهند این بازیکن 

به ما ملحق شود.
مظلومی درباره مسعود شجاعی گفت: ما صحبتی با 
این بازیکن نداشته ایم. البته شجاعی بازیکن خیلی 
خوبی است. گزینه های زیادی داریم که می خواهیم 
آن ها را جذب کنیم. قرار بود تا امروز هم به من درباره 
یکــی از ایــن بازیکنان خبــری داده شــود که هنوز 
مذاکرات مــا با آن بازیکن باز اســت. در حال حاضر 
فرصت را از دســت می دهیم و اگــر نتوانیم بازیکن 
داخلی بگیریم، به دنبال گزینه های خارجی می رویم.
او در پاسخ به ســوالی درباره مسئول نقل و انتقالات 
اســتقلال و اینکه گفته می شــود نظری جویباری از 
استقلال قهر کرده اســت، گفت: آقای نظری قهر 
نکرده اند. ایشــان با توجه به مشــغله ای که داشتند 
استعفا دادند. البته از آقای نظری و امیری بابت بستن 
اســتقلال در ابتدای فصل تشکر می کنم. آن ها تیم 
بسیار خوبی را بســتند. الان آقای توفیقی این کارها 

را انجام می دهند.
او در پاسخ به سوال که آیا توفیقی می تواند تیم خوبی 
را ببندد، گفت: باید به ایشان فرصت دهیم تا ببینیم 

چه می شود.

یونایتد قیمت مروان فلاینی 
را اعلام کرد

باشگاه منچســتریونایتد برای بازیکن بلژیکی خود 
قیمت تعیین کرد. منچســتریونایتد در سپتامبر سال 
20۱3 مــروان فلاینی را بــا قیمــت 5/2۷ میلیون 
پونــد از اورتــون به خدمــت گرفت.  دیلــی میرر خبر 
داده که باشــگاه منچســتریونایتد در نظر ندارد این 
بازیکن بلژیکی را کمتر از 24 میلیون پوند بفروشــد.  
منچســتریونایتد همچنین اعلام کــرده تحت هیچ 
شــرایط حاضر نیســت فلاینی را به طــور قرضی در 
اختیار تیم دیگری قرار دهد. میلان یکی از تیم هایی 

است که برای خرین فلاینی پیشقدم است.

سرمربی تیم فوتبال رئال 
بتیس برکنار شد

سرمربی تیم فوتبال رئال بتیس به دلیل کسب نتایج 
ضعیف از ســمت خود برکنار شــد. تیم بتیس شنبه 
شب با نتیجه یک بر صفر مقابل ختافه تن به شکست 
داد و اکنون در خطر سقوط به دسته پایین تر فوتبال 
اســپانیا قرار دارد. پپه مل، مربی پیشین تیم فوتبال 
وستهام، در دســامبر سال 20۱4 هدایت بتیس را بر 
عهده گرفته بود. وی از فوریه سال 20۱0 تا دسامبر 
سال 20۱3 هم هدایت این تیم را بر عهده داشت. در 
بیانیه سایت باشگاه بتیس آمده است: رئال بتیس از 
زحمات پپه مل تشکر می کند و برای آینده حرفه ای 
این مربی بهترین آرزوها را دارد. این باشگاه اسپانیایی 
هنوز نامی از جایگزین این مربی اعلام نکرده است.

چلسی به دور چهارم صعود 
کرد

تیم فوتبال چلسی در رقابتهای جام حذفی انگلیس 
برابر اســکانثورپ به بردی آسان دســت یافت. آبی 
پوشان لندنی شامگاه روز یکشنبه در چارچوب مرحله 
ســوم رقابتهای جام حذفــی انگلیس در ورزشــگاه 
اســمفورد بریج به مصــاف تیم گمنام اســکانثورپ 
رفتند و این تیم را با شکســت 2 بر صفر بدرقه کردند. 
شــاگردان گاس هیدینک با این برد به مرحله چهارم 
مسابقات راه یافتند. دیه گو کاستا )۱3( و رولن لوفتس 
چک )۶۹( در ایــن بازی گل های تیم چلســی را به 

ثمر رساندند.

امیدوارم سال بعد توپ طلا 
به اوزیل برسد

آرسن ونگر، ســرمربی آرسنال معتقد است که توپ 
طلای امســال به مسی می رســد ولی برای برنده 
شــدن اوزیل در ســال آینده اظهار امیدواری کرد. 
امشب در زوریخ مراسم توپ طلا برگزار خواهد شد 
و از بین مســی، نیمار و رونالدو، یکــی برنده عنوان 
بهترین بازیکن سال می شود که البته شانس فوق 
ستاره آرژانتینی بیشــتر از رقبای خود است.  آرسن 
ونگر در نشســت خبری خود در پاسخ به سوالی در 
مورد اینکه اوزیــل می تواند در آینده برنده توپ طلا 
شود یا خیر گفت:" پیش از این بارها گفته ام که من 
مخالف جوایز اینچنینی هســتم. امسال مسی این 
عنوان را به دست می آورد اما امیدوارم اوزیل بتواند 
در ســال های آتی توپ طلا را ببرد. مهم این است 
که ما یک تیم ورزشــی هســتیم و اهمیت دادن به 
جوایز فردی چندان مطلوب من نیست. ما در دنیایی 
زندگی می کنیم که همه چیز حول محور فردگرایی 
اســت. فوتبال یک ورزش تیمی اســت و این همه 
اهمیت دادن به یک جایــزه فردی، مخالف ارزش 

های فوتبال است."

آقای توپ طلا
تا ساعاتی دیگر مراسم توپ طلا برگزار می شود این بار بنا به یک 

گاف خبری همه از پیش می دانند که لیونل مســی برنده نهایی 
این جایزه اســت. چند روز پیش برخی رســانه های انگلیســی 

خبر دادند که لیونل مســی 
برنــده تــوپ طلای 

ســال خواهد شد 
و مراسم امشب 
تقریبا نمایشی 

است.

پایان هنر نمایی شمسایی؟!
اسطوره از فوتسال خداحافظی می کند

زین الدین زیــدان در نخســتین کنفرانس خبــری بعد از 
مسابقه خود به عنوان مربی رئال مادرید دو چیز را برجسته 
کرد و به تحســین و تمجید از آنهــا پرداخت؛ یکی نگرش 
بازیکنانش و دیگری قــدرت تمام کنندگی گرت بیل. تیم 
زیدان در جو بسیار مثبت ورزشگاه سانتیاگو برنابئو نسبت 
به چند ماه اخیر بــا 5 گل دپورتیوولاکرونیا را در هم کوبید 

و به دو تیم بالایی خود ، بارسلونا و اتلتیکومادرید چسبید.
زیدان گفت: »بیشتر از هر چیز از نگرش بازیکنانم در این 
بازی راضی بودم چه آنهایی که بــازی کردند و چه آنهایی 
که بازی نکردند. کســب پیروزی صفر-5 برابر تیمی مثل 
لاکرونیا آســان نیســت. خیلی از این بازی خوشحالم. ما 
البته از خیلی جهات جای پیشــرفت داریم و تلاشــمان را 
می کنیم. مــا زمان داریم و می توانیــم هفته ها رویش کار 

کنیم، مطمئنم می توانیم بهتر شویم.«
زیدان به طور خاص از بیــل تعریف کرد که از چهار ضربه 
درون چارچوب ســه تا را گل کرد: »بیــل امروز عالی بازی 
کرد. زدن سه گل آسان نیست اما می تواند همینطور ادامه 
دهد. کاری کــه گرت باید بکند مثل بقیه اســت. وقتی ما 
توپ نداریم باید فشــرده بازی کنیــم و در دفاع به یکدیگر 
کمک کنیم. وقتی توپ داریم باید بازی را باز کنیم و نقشه 

حمله بکشیم.«
تنها چیزی کــه در این بازی جایش خالــی بود یک گل از 
کریستیانو رونالدو بود که هیچ یک از ۱0 ضربه اش راهی 

به دروازه میهمان پیدا نکرد.
زیدان گفت: »کریســتیانو همیشــه بایــد گل بزند چون 
خودش این را می خواهد اما به نظرم خوشحال می آمد مثل 
بقیــه بازیکنان. ما فقط به پیروزی فکر می کردیم درســت 

مثل او. ما بازی های دیگری برای او داریم که گل بزند.«
زیدان ادامه داد: »بهترین موضوع تیم ما در این بازی این 
بود که توپ را خوب به حرکت درآوردیم، خوب تمام کردیم 
و فرصت هــای گلزنی زیادی ایجاد کردیــم. هدف ما این 
بود که حمله را از دفاع شروع کنیم و هرجا که ممکن باشد 
منطقه بازی را عوض کنیم. این کار را کردیم اما می توانیم 
بهتر شویم. باید در زمینه پرس توپ پیشرفت کنیم اما عجله 
نکنید من تازه آمده ام و باید سخت کار کنیم. فقط مربی تیم 
عوض شده و من تلاش می کنم که شیوه ای که می خواهم 

را تحمیل کنم. همین.«
هواداران حاضــر در برنابئو ایــن اواخر حتــی وقتی رئال 
بازی هایــش را راحت می بــرد، رونالدو، رافائــل بنیتس و 
فلورنتینو پــرس را هو می کردنــد اما زیــدان از جو مثبت 
ورزشگاه که از ابتدا تا انتهای بازی حاکم بود، تعریف کرد: 

»از دقیقه اول از ما حمایت شــد. این بــازی اول بود و باید 
ببینیم در مســابقه بعدی چه اتفاقی می افتد. ایده من این 
است که خوب فوتبال بازی کنیم و برنده شویم. هواداران 

امروز خیلی راضی بودند.«
ســرخیو راموس بین دو نیمه تعویض شــد و زیدان گفت 
بازیکن تیم ملی اســپانیا ضرب دیده بــود و برای احتیاط 
بیرون کشیده شد. بازی بعدی رئال مادرید برابر اسپورتینگ 
خیخون خواهد بود که در هفته اول رقابت های این فصل 

در خانه اش تیم رافائل بنیتس را متوقف کرد.

استقبال گرم از مربی جدید
طرفداران رئال مادرید در بازی با دپورتیوو لاکرونیا سرحال 
بودند و هنگامی که گوینده ورزشگاه نام بازیکنان و مربیان 
را اعلام کرد نام زیــدان را فریاد می زدند. آنها در زمانی که 
نام زیدان خوانده شد او را ایستاده تشویق کردند. این رفتار 
آنها بسیار با دوران رافا بنیتس فرق دارد. آنها در آن هنگام 
بنیتس را هو می کردند. طرفداران تمامی بازیکنان ترکیب 
اصلی و ذخیره تیمشان را در هنگام خوانده شدن نامشان 
تشویق کردند و البته تشویقشان برای مربی تیمشان از همه 
بلندتر بود. زمانی که گوینده ورزشگاه گفت: »زین الدین«، 
همه فریاد زدند: »زیدان«! آنها سپس برای او دست زدند.

زیزو: من تازه آمده ام

ورزش


